
 

 

Antwoorden op kamervragen van het Kamerlid Kant over wachttijden. 
(2040503480) 
 
1 
Hoe zijn de bevindingen van de Volkskrant over de wachtlijsten te rijmen met u recente 
uitspraak in de kamer: “ik heb de indruk dat wachtlijsten in de curatieve sector afnemen”? 
1), 2)  
 
1 
Mijn uitspraken waren gebaseerd op de volgende informatiebronnen. Ten eerste baseer ik 
mij op de laatste standen uit de databank wachttijden zoals deze tot eind vorig jaar door de 
NVZ vereniging van ziekenhuizen werd onderhouden. Verder is in het kader van de 
monitoring van de DBC invoering veel contact met het veld geweest. Uit deze contacten 
blijkt dat de wachttijden (in met name het B segment) afnemen. Ook blijkt uit de CTG/ZAio 
monitor over de invoering de DBCs dat de zorg door de zorgverzekeraars breed is 
gecontracteerd en dat daarom de toegankelijkheid van de zorg niet is afgenomen. Tot slot 
blijkt uit de websites van de ziekenhuizen zelf dat de wachttijden gemiddeld onder de vijf 
weken zijn, uiteraard rekening houdend met de aanzienlijke spreiding tussen de ziekenhuizen 
en de specialismen. Vooral de wachttijden voor de plastisch chirurgie vallen op doordat zij 
het gemiddelde flink omhoog halen. 
 
Het Volkskrant artikel is gebaseerd op de uitvoeringsverslagen van de ziekenfondsen 
waarmee zij naar het CTZ hun activiteiten over het verslagjaar (2004) verantwoorden. 
Onderdeel van deze verantwoording is de mate waarin de ziekenfondsen erin zijn geslaagd 
om aan hun zorgplicht te voldoen, dus of zij erin zijn geslaagd om tot tijdige zorglevering 
voor hun verzekerden te komen. De wachttijden vormen hierbij een onderdeel.  
 
Ook in mijn antwoorden op kamervragen van mevrouw Arib heb ik aangegeven dat het 
relateren van de gegevens over wachttijden uit de uitvoeringsverslagen aan de databank 
wachttijden (indien dat mogelijk is) een nadere analyse vergt. Ik heb in mijn beantwoording 
van de vragen van mevrouw Arib aangegeven dat ik hierop voor het einde van het jaar terug 
zal komen. 
 
2 
Hoe zijn de bevindingen van de Volkskrant te rijmen met uw schriftelijk antwoord bij de 
begroting dat de gemiddelde wachttijden in Nederland zich al geruime tijd onder de 
Treeknormen bevinden? 3)  
 
2 
Uit de gegevens zoals deze beschikbaar waren in de NVZ databank wachttijden (tot begin 
dit jaar) bleken de volgende gemiddelde wachttijden:  
 

  januari 2004  juli 2004 
 december 

2004 
Poli 4,2 4,6 4,4 
Kliniek 5,5 5,0 5,0 
Dagverpl. 4,9 4,5 4,3 

 
Voor het overige verwijs in naar mijn antwoord op vraag 1. 
 
 
 



 

 

3 
Bent u bereid inzicht te geven over gespecificeerde wachttijden, in ieder geval ook 
specifieke voor levensbedreigende ziekten?  
 
3 
Het is zeker van belang dat er inzicht is in de wachttijden voor behandelingen. Dit inzicht is 
vooral van belang voor patiënten zodat zij kunnen kiezen voor zo kort mogelijk wachttijd. De 
gegevens over de wachttijden, zoals deze tot eind 2004 werden verzameld, zijn dan ook 
openbaar beschikbare gegevens geweest. De gegevens waren te vinden op de website van 
de NVZ. Deze gegevens zijn ook nu nog terug te vinden op de website van het RIVM 
(http://www.rivm.nl/vtv/object_class/atl_wachtlijsten.html). De wachttijden voor hart- en 
vaatziekten worden door de betreffende beroepsvereniging zelf verzameld en worden in alle 
openbaarheid gepubliceerd op de eigen website (http://www.bhn-registratie.nl/).  
Tot slot: zodra de DIS (het DBC-informatie-systeem) goed gevuld wordt door de 
ziekenhuizen, beschik ik over gedetailleerde informatie inzake de wachttijden. Ik verwacht in 
het komend voorjaar over deze informatie te kunnen beschikken. 

  
1) de Volkskrant, 17 november 2005 
2) Kamerstuk 30 300 XVI, nr. 59, p. 40 
3) Schriftelijke antwoorden WGO begroting VWS 
 
 
Toelichting: deze vragen dienen ter aanvulling op eerdere vragen terzake van het lid Arib 
(PvdA), ingezonden 18 november 2005 (vraagnummer 2050603310). 
 
 




